
ISSN 1009-0460



A standard linear barcode is positioned vertically. It consists of vertical bars of varying widths. To the left of the main barcode, there is a shorter barcode. To the right of the main barcode, there is a vertical barcode with the number '09' printed above it. Below the main barcode, the numbers '9 771009 046214' are printed.

2021

临床肿瘤学杂志

CHINESE CLINICAL ONCOLOGY

月刊 1995 年 10 月创刊 第 26 卷 第 9 期(总第 237 期) 2021 年 9 月出版

主 管

无锡联勤保障中心卫勤处

主 办

解放军东部战区总医院

编辑出版

《临床肿瘤学杂志》社

社 长

苏 皖

主 编

秦叔逵

编辑部主任

龚新雷

印 刷

江苏省地质测绘院

发 行

国内:江苏省报刊发行局

国外:中国国际图书贸易总公司

(北京 399 信箱,100044)

国外发行代号:BM8600

订 购

全国各地邮局

邮发代号 28-267

邮 购

《临床肿瘤学杂志》编辑部

地址:南京市杨公井 34 标 34 号

邮政编码:210002

电话:(025)84400143;80864363

传真:(025)84400143

E-mail:lczlx@vip.163.com

lczlx@cso.ac.cn

http://www.lczlx.com

定 价

每期 15 元,全年 180 元

标准刊号

ISSN 1009-0460

CN 32-1577/R

2021 年版权归《临床肿瘤学杂志》社所有

目 次

论 著

- 尿素循环限速酶 CPS1 对肝癌细胞增殖和凋亡的影响及机制研究 张思思, 唐 境, 宗 岩, 等 769
- 转录因子 KLF4 参与肝细胞癌干性调控的机制研究 廖玉婷, 文英娟, 徐志勇, 等 776
- miR-1246 对人宫颈癌上皮-间质转化及其增殖、侵袭和迁移能力影响的初步研究 韦 敏, 卢 艳, 马秀珍 785
- 胃癌患者血清外泌体的 TP53TG1 水平及临床意义 罗林华, 寻 琛, 秦叔逵 799
- 晚期肝细胞癌一线系统治疗药物有效性和安全性的网络荟萃分析 罗林华, 寻 琛, 秦叔逵 799
- 基于 TCGA 数据库探讨自噬相关基因 RGS19 在肝细胞癌中的表达及预后 庞晶晶, 杨春秀, 潘 贺, 等 808
- 化疗联合 PD-1 抑制剂在晚期黑色素瘤患者中的疗效和安全性分析 田 慧, 连 磊, 斯 璐, 等 816

临床应用

- 光学体表影像系统联合开放式双面膜在头部肿瘤放疗中的应用 于松茂, 周 舜, 陈吉祥, 等 822

指南与解读

CSCO 黑色素瘤诊疗指南解读

- 前哨淋巴结活检的意义、操作及治疗专家共识 中国临床肿瘤学会 (CSCO) 黑色素瘤专家委员会 827

综述与讲座

- CDK4/6 抑制剂在早期乳腺癌中的应用前景 黄 玥, 曹旭晨 838
- HDAC2 在恶性肿瘤中的研究进展 周敏军, 代晓明, 杨鹏飞 845
- 维布妥昔单抗治疗霍奇金淋巴瘤的研究进展 海 涛, 邹立群 851
- 外泌体 miRNAs 在前列腺癌中的应用及研究进展 甘俊清, 孟庆威, 黄小义 857

短篇报道

- 胃肠间质瘤胸骨柄转移 1 例 龚冠闻, 王倩倩, 芮 强, 等 862

[期刊基本参数] CN32-1577/R * 1995 * m * A4 * 96 * zh+en * p * ¥15.00 * 7500 * 14 * 2021-09

本期执行编委 华海清 责任编辑 汪 洋 英文编辑 张 超

CHINESE CLINICAL ONCOLOGY

Monthly Established in Oct., 1995 Vol.26, No. 9 Published in Sep., 2021

Responsible Institution

Department of Health Logistics, Wuxi Joint Service Support Center of PLA

Sponsor

Eastern Theater General Hospital of PLA

Editing & Publishing

The Institution of Chinese Clinical Oncology Journal

Journal Proprieter

SU Wan

Editor-in-Chief

QIN Shukui

Managing Director

GONG Xinlei

Printed by

Jiangsu Geologic Surveying and Mapping Institute

Subscriptions

Domestic

Jiangsu Paper and Magazine Distribution Bureau, China

Post Subscription Code 28-267

Overseas

China International Book Trading Corporation
(P.O.Box 399, Beijing 100044, China)
Subscription Code BM8600

Mail-Order

Editorial Office, Chinese Clinical Oncology
(No. 34, 34 Biao, Yanggongjing Street,
Nanjing 210002, China)

Tel: +86-25-84400143; 80864363

Fax: +86-25-84400143

E-mail: lcxlx@vip.163.com
lcxlx@cso.ac.cn

http://www.lcxlx.com

CCNS

ISSN 1009-0460
CN 32-1577/R

Copyright © 2021 by *Chinese Clinical Oncology*

CONTENTS IN BRIEF

ARTICLES

Mechanism and effect of urea cycle rate-limiting enzyme CPS1 upon hepatocellular carcinoma cell proliferation and apoptosis

ZHANG Sisi, TANG Jing, ZONG Yan, et al. 769

Mechanism of transcription factor KLF4 in the stemness regulation of hepatocellular carcinoma

LIAO Yuting, WEN Yingjuan, XU Zhiyong, et al. 776

Preliminary study on the effect of miR-1246 on epithelial-mesenchymal transition, proliferation, invasion and migration of cervical cancer

WEI Min, LU Yan, MA Xiuzhen. 785

Level and clinical significance of serum exosomal TP53TG1 in patients with gastric cancer

ZOU Ping, HU Huaiyuan, TANG Heng, et al. 794

Efficacy and safety of first-line systemic therapies for advanced hepatocellular carcinoma: A system review and network meta-analysis

LUO Linhua, XUN Chen, QIN Shukui. 799

Expression and prognostic significance of autophagy-related gene RGS19 in hepatocellular carcinoma utilizing TCGA datasets

PANG Jingjing, YANG Chunxiu, PAN He, et al. 808

Efficacy and safety of chemotherapy plus PD-1 inhibitor in patients with advanced melanoma*TIAN Hui, LIAN Bin, SI Lu, et al.* 816**CLINICAL PRACTICE****Application of optical surface imaging system combined with open double shell positioning system in radiotherapy of head tumor***YU Songmao, ZHOU Shun, CHEN Jixiang, et al.* 822**GUIDELINE AND INTERPRETATION****Interpretation of diagnosis and treatment for CSCO melanoma guidelines——expert consensus on significance, operation and treatment of sentinel lymph node biopsy***Melanoma Expert Committee of CSCO* 827**REVIEWS AND LECTURES****Application of CDK4/6 inhibitor in early breast cancer***HUANG Yue, CAO Xuchen.* 838**Research progress of HDAC2 in malignant tumors***ZHOU Minjun, DAI Xiaoming, YANG Pengfei.* 845**Advances in brentuximab vedotin for the treatment of hodgkin lymphoma***HAI Tao, ZOU Liqun.* 851**Application and research progress of exosomal miRNAs in prostate cancer***GAN Junqing, MENG Qingwei, HUANG Xiaoyi.* 857